
P R O T O K Ó Ł   NR  XV/2012 
z posiedzenia Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 27 kwietnia 2012 roku 
 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12
00

 i trwało do godz. 15
30

, z przerwą 15-minutową 

w godz. 13
05 

– 13
20

. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 11 radnych. Nieobecni radni: Marek 

Filar, Jacek Frydrych, Zdzisław Omachel, Beata Sobieraj. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Jan Omachel - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Alicja Fejkiel-Guzik -  Sekretarz Gminy Krościenko Wyżne, 

- Grzegorz Prugar 

- Teresa Rygiel 

- Lucyna Liput  

  

- Anita Fal 

 

- Teresa Mazur 

-  

-  

- 

 

-  

 

-  

Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

Radca Prawny Urzędu Gminy, 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Krościenku Wyżnym, 

Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Krościenku Wyżnym, 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu  

Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym, 

(lista obecności w załączeniu), 

 

W posiedzeniu uczestniczyła również zainteresowani rodzice dzieci. 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Gminy Krościenko 

Wyżne. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym za 2011 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2011 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym za 2011 rok.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Gminnemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym. 

10. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2012 rok. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie za 2011 rok. 

13. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

 
Ad. 1 

 Rozpoczynając XV Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz obecnych na posiedzeniu.  

 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały. Zauważył, że w sesji uczestniczy 10 radnych Gminy Krościenko Wyżne.  

 

 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wystąpił z wnioskiem o zmianę proponowanego porządku obrad. 

Wnioskował on, aby uzupełnić porządek obrad o dwa dodatkowe punkty, tj.: 

 

1) po pkt 12 w brzmieniu: „Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy 

Gminy Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie za 2011 rok. 

 

wprowadzić pkt 13-14 w brzmieniu: 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko 

Wyżne na 2012 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Krościenko Wyżne przeprowadzenia kontroli. 

 

2) dotychczasowe pkt 13-14 realizować w pkt 15-16. 

 
Wójt Gminy umotywował, iż: 

1) pierwszy dodatkowy punkt wynika z ustawowego obowiązku podjęcia uchwały 

w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi do dnia 31 marca danego 

roku. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Krośnie oraz zarządcę obwodu łowieckiego obejmującego swym 

zasięgiem teren naszej gminy. 
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2) drugi dodatkowy punkt jest wynikiem pisma, które wpłynęło do Rady Gminy w dniu 

26 kwietnia 2012 r., tj. protestu skierowanego od Rady Rodziców przeciwko planom 

likwidacji IV Oddziału Przedszkolnego w Samorządowym Przedszkolu w Krościenku 

Wyżnym. Wójt Gminy stwierdził, że uznał za zasadne, aby Komisja Rewizyjna 

przeprowadziła kontrolę Samorządowego Przedszkola i wypracowała stosowne 

wnioski. 

 

Radni nie złożyli wniosków o uzupełnienie bądź zmianę proponowanego porządku obrad, 

wobec czego przystąpiono do głosowania nad wnioskami, aby: 

 

1) w pkt 13 realizować – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2012 rok. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 10 radnych: 

- „za” głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła w/w wniosek; 

2) w pkt 14 realizować - Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Krościenko Wyżne przeprowadzenia kontroli. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 10 radnych: 

- „za” głosowało 9 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła w/w wniosek; 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz 

z poprawkami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 10 radnych: 

- „za” przyjęciem porządku obrad głosowało 9  radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła porządek obrad XV Sesji Rady 

Gminy Krościenko Wyżne w następującym brzmieniu: 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Gminy Krościenko 

Wyżne. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym za 2011 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2011 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym za 2011 rok.  
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9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Gminnemu 

Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym. 

10. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2012 rok. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Krościenko Wyżne 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie za 2011 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2012 rok.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko 

Wyżne przeprowadzenia kontroli. 

15. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

 
Ad. 4 

Następnie przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu z XIV sesji Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 28 marca 2012 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 10 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 8 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 2 radnych, 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR XIV/2012 z XIV Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 28 marca 2012 r.  

 

Na salę narad przyszedł radny Jan Omachel. Od tej chwili w posiedzeniu uczestniczyło 

11 radnych. 

 

 

Ad. 5 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła realizacji następującego punktu: „Przyjęcie oceny 

zasobów pomocy społecznej na rok 2011 dla Gminy Krościenko Wyżne.” 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput przedstawiła 

przedmiotową ocenę (ocena zasobów pomocy społecznej w załączeniu). Stwierdziła ona, że 

nowelizacja ustawy o pomocy społecznej (Dz. U. z 2009 r. Nr 175, poz. 1362 z późn. zm.) 

nakłada na gminy obowiązek przygotowania corocznie oceny zasobów pomocy społecznej 

w oparciu o sytuację społeczną i demograficzną. Powyższa ocena od 2012 r. zastąpi 

dotychczas przygotowywany bilans potrzeb pomocy społecznej. Zgodnie z art. 16a ustawy 

o pomocy społecznej zasoby pomocy społecznej obejmują w szczególności infrastrukturę, 

kadrę, organizacje pozarządowe i nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej bez 

względu na podmiot je realizujący i finansujący. Ocena zawiera dane w latach 2009-2011 

oraz prognozę na lata następne. Dane zostały pozyskane z GUS-u, sprawozdań z ośrodka 

pomocy społecznej, ze zbiorów centralnych oraz z informacji uzyskanych z Urzędu Gminy. 

Analiza obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy społecznej. Przedstawia również 
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wskaźniki zasobów pomocy, np. wykształcenie, kadrę ośrodka, zatrudnienie, wydatki, 

inwestycje, utrzymanie ośrodka, a także powody przyznawania pomocy, formy 

i częstotliwość pobierania poszczególnych zasiłków. Zostały przedstawione również 

podmioty gospodarcze funkcjonujące na terenie gminy, infrastruktura społeczna, liczba 

przedszkoli, szkół, dzieci, które oczekują na miejsca w przedszkolu, ilość świetlic, bibliotek, 

obiektów sportowych, a także zespołów opieki zdrowotnej oraz dane związane z wydatkami 

na odpowiednie zadania statutowe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec stwierdził, że materiał jest bardzo obszerny 

i zawiera wiele informacji rzucających światło na sytuację naszej gminy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie Komisji. 

 

Radny - Jan Omachel - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

oraz Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów (Przewodniczący tej Komisji 

nieobecny na sesji) stwierdził, że w dniu 26 kwietnia 2012 r.:  

1) Komisja Oświaty Kultury i Spraw Obywatelskich pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie), 

2) Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

5 głosów „za” (jednogłośnie).  

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy - 

Antoni Dębiec, który zauważył, że liczba osób długotrwale bezrobotnych z prawem do 

zasiłku zwiększała się corocznie, ale też znacznie zmniejszyła się liczba podmiotów 

gospodarczych zarejestrowanych w gminie w 2011 r.  

 

Kierownik Lucyna Liput stwierdziła, że w 2011 r. po raz pierwszy przedstawione są podmioty 

gospodarcze, które faktycznie prowadzą działalność gospodarczą, natomiast w latach 2009-

2010 przedstawione zostały wszystkie podmioty, które były zarejestrowane, w tym również te 

które miały zawieszoną działalność gospodarczą (na podstawie danych GUS-u)  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec stwierdził, że na podstawie przedstawionych 

danych zauważył, że ponad 10% mieszkańców naszej gminy korzysta z pomocy społecznej.  

 

Kierownik – Lucyna Liput stwierdziła, że w 2011 r. dokładnie 185 rodzin, tj. prawie 600 osób 

korzystało z pomocy społecznej. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła ocenę oceny zasobów pomocy 

społecznej na rok 2011 dla Gminy Krościenko Wyżne (ocena w załączeniu).  

 

 

Ad. 6 
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 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Przyjęcie sprawozdania 

z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2011 rok.” 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput przedstawiła niniejsze 

sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Stwierdziła ona, że Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Krościenku Wyżnym w 2011 r. wydatkował kwotę 2 490 082,53 zł, w tym na 

świadczenia rodzinne, fundusz alimentacyjny wraz z kosztami obsługi świadczeń na kwotę 

1 610 551,76 zł, na pomoc społeczną wraz z kosztami obsługi świadczeń 879 530,77 zł. 

W 2011 r. było 1279 wyjść pracowników socjalnych w środowisko, było wydanych łącznie 

1532 decyzje administracyjne. 

Na pomoc społeczną wydatkowano następujące kwoty: 

1) na działalność OPS wraz z aktywną integracją – 396 923,61 zł (z tego: środki własne: 

183 322,10 zł, środki Wojewody: 77 058,33 zł, środki w ramach PO KL – 

136 543,18 zł), 

2) składki na ubezpieczenia zdrowotne dla osób pobierających zasiłek stały – 4 670,81 zł 

(środki własne – 934,17 zł, dotacja – 3 736,64 zł), 

3) składki zdrowotne od świadczeń pielęgnacyjnych – 1 450,80 zł (zadanie zlecone), 

4) składki na ubezpieczenia zdrowotne dla osób bezrobotnych z którymi zawarto kontrakt 

socjalny w ramach PO KL – 519,48 zł (środki Wojewódzkiego Urzędu Pracy 

w Rzeszowie), 

5) składki na ubezpieczenie społeczne dla osoby rezygnującej z pracy w związku 

z koniecznością opieki nad ciężko chorym członkiem rodziny – 280,68 zł, 

6) zasiłek stały – 66 277,93 zł (środki: dotacja – 53 022,34 zł, własne – 13 255,59 zł),  

7) zasiłek okresowy – 137 632,69 zł (w tym zasiłek okresowy w ramach POKL – 

13 709,75 zł), 

8) zasiłek celowy – 27 495,92 zł (w tym zasiłek celowy w ramach PO KL – 2 565,25 zł), 

9) specjalny zasiłek celowy – 3 935,64 zł,  

10) zasiłek celowy ze względu na zdarzenie losowe – 300,00 zł, 

11) zasiłek celowy w ramach rządowego programu „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” – 110 584,00 zł (z tego: środki: dotacja –  85 974,00 zł, własne – 

24 610,00 zł), 

12) usługi opiekuńcze – 41 412,00 zł, 

13) specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób z zaburzeniami psychicznymi – 

34 582,50 zł, 

14) dożywianie dzieci – 27 790,16 zł (środki własne – 11 011,16 zł, dotacja – 

16 779,00 zł), 

15) pomoc finansowa w ramach Rządowego Programu Wspierania Osób Pobierających 

Świadczenie Pielęgnacyjne w kwocie 3 200,00 zł (zadanie zlecone) – zadanie to 

merytorycznie realizowane było przez pracowników świadczeń rodzinnych, dlatego też 

szczegółowy opis znajduje się w części sprawozdania „Świadczenia Rodzinne 

i Fundusz Alimentacyjny w 2011 r.”, 

16) odpłatność gminy za pobyt mieszkańca w domu pomocy społecznej – 21 362,58 zł, 

17) zostało wydanych 28 decyzji w sprawie zwrotu nienależnie pobranych świadczeń 

z pomocy społecznej na łączną kwotę 2 403,81 zł (kwota ta w całości została 

zwrócona) oraz 7 decyzji odmowych w związku z niespełnieniem kryteriów 

wynikających z ustawy o pomocy społecznej. 

 

Ponadto Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej realizował projekt „Czas na aktywność 

w gminie Krościenko Wyżne”. Ogólna wartość projektu wyniosła 153 337,66 zł, z czego 

kwota dofinansowania z Europejskiego Funduszu Społecznego stanowiła 137 062,66 zł, 
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natomiast kwota wkładu własnego gminy wyniosła 16 275,00 zł (w tym dofinansowanie 

z budżetu centralnego 13 709,75 zł z przeznaczeniem na wypłaty zasiłków okresowych 

w ramach POKL, natomiast kwota 2 565,25 zł pochodziła z zadań własnych gminy 

z przeznaczeniem na zasiłki celowe). 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie Komisji. 

 

Radny Jan Omachel - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich oraz 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że w dniu 26 kwietnia 

2012 r.:  

1) Komisja Oświaty Kultury i Spraw Obywatelskich pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie), 

2) Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

5 głosów „za” (jednogłośnie).  

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał radny Paweł Lorens, który zapytał, 

jaka była przyczyna wydania decyzji o zwrot zasiłków. 

 

Kierownik – Lucyna Liput odpowiedziała, że przyczyną wydania decyzji o zwrot zasiłków  

były świadczenia nienależnie pobrane. Jest tak w przypadku przedstawienia nieprawdziwych 

informacji lub niepoinformowania o zmianie sytuacji materialnej lub osobistej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zapytał, czy mieszkańcy otrzymali faktycznie 

24 tony tzw. darów (na jedną rodzinę wychodzi ok. 140 kg). 

 

Kierownik – Lucyna Liput odpowiedziała, że liczba żywności jest rzeczywista i pochodzi 

z Polskiego Komitetu Pomocy Społecznej w Krośnie.  

 

Radny Paweł Lorens zapytał, jakie kryterium finansowe jest wymagane do  zakwalifikowania 

się do otrzymania żywności. 

 

Kierownik – Lucyna Liput odpowiedziała, że do otrzymania żywności uprawnione są rodziny, 

których dochód na osobę w rodzinie nie przekracza 150 % kryterium dochodowego (pomoc 

państwa w zakresie dożywiania) a także osoby, które przeszły zdarzenie losowe (np. powódź) 

oraz wnioskowały na podstawie oświadczenia o potrzebie wsparcia ze względu na 

niepełnosprawność w rodzinie (nie jest wymagany próg dochodowy). 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2011 rok 
(sprawozdanie w załączeniu).  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec podziękował Kierownik – Lucynie Liput za 

udzielone informacje. 
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Ad. 7 

 W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2011 rok.” 

 

Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym – Anita Fal przedstawiła 

przedmiotowe sprawozdanie (projekt uchwały w załączeniu). Stwierdziła ona, że w 2011 r. 

biblioteka zgromadziła łącznie 819 nowych książek, w tym 235 książek zakupiono dzięki 

dotacji otrzymanej z Biblioteki Narodowej, która wyniosła 4 780,00 zł (w ramach programu 

Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego). Każda książka od końca 2010 r. jest 

opracowywana w programie MAK+. W 2011 r. z biblioteki korzystało 664 czytelników, 

z czego 634 z Krościenka Wyżnego i 30 z Pustyn. Filia w Pustynach w 2011 r. była czynna 

tylko przez niecały miesiąc ze względu na warunki lokalowe, stąd wykazana jest tak niska 

liczba czytelników w Pustynach. W 2011 r. odnotowano 4156 odwiedzin w wypożyczalniach, 

łącznie wypożyczono 11 376 książek. Obie biblioteki prowadziły również działalność 

informacyjną, polegającą na udzielaniu odpowiedzi na konkretne pytania czytelników, czyli 

wskazanie odpowiedniej literatury, udzielanie porad bibliograficznych, pomoc w obsłudze 

komputera, w szukaniu wiadomości w sieci internetowej. W 2011 r. 959 osób skorzystało 

z komputera i bezpłatnego internetu (dzięki dotacji z Fundacji Orange). Gminna Biblioteka 

Publiczna w Krościenku Wyżnym jest jedyną biblioteką w Powiecie Krośnieńskim, która 

rozpoczęła wypożyczanie elektroniczne. Współpracuje z Instytutem Książki, który jest 

autorem programu. W związku z tym biblioteka była dwukrotnie organizatorem szkoleń 

z zakresu obsługi programu dla bibliotekarzy Powiatu Krośnieńskiego. W pozostałej 

działalności w 2011 r. biblioteka prowadziła działalność kulturalno-edukacyjną. 

Organizowane były m.in. zajęcia edukacyjne dla dzieci przedszkolnych i szkolnych, 

wystawki, konkursy plastyczne „Dekoracje wielkanocne” i „Dekoracje bożonarodzeniowe”, 

konkurs historyczny – „Powstanie narodowe”, konkurs literacki „Musisz to przeczytać”, 

turniej wiedzy o książce, pasowanie na przyjaciela książki, ferie i wakacje z biblioteką, 

zajęcia modelarskie, wystawy „Moja pasja” (celem zaprezentowania zainteresowań 

mieszkańców naszej gminy”. Były to: spotkanie z malarzem Dawidem Podkulem, spotkanie 

z młodymi modelarzami połączone z prezentacją modeli latających, wystawa rękodzieła 

P. Krystyny Półchłopek. Strona internetowa biblioteki cieszy się dużym zainteresowaniem. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie Komisji. 

 

Radny Jan Omachel - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich oraz 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że w dniu 26 kwietnia 

2012 r.:  

1) Komisja Oświaty Kultury i Spraw Obywatelskich pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie), 

2) Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

5 głosów „za” (jednogłośnie).  

 

W otwartej dyskusji nad sprawozdaniem głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – Antoni 

Dębiec, który zapytał, kiedy planowane jest otwarcie filii biblioteki w Pustynach.  

 

Kierownik – Anita Fal odpowiedziała, że ma nadzieję, że od wakacji filia będzie czynna. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że na przełomie miesięcy sierpień-wrzesień powinno 

się udać otworzyć filię biblioteki w Pustynach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zapytał, gdzie znajduje się księgozbiór 

z Pustyn. 

 

Kierownik – Anita Fal odpowiedziała, że księgozbiór znajduje się w bibliotece  w Krościenku 

Wyżnym. W 2011 r. zostało opracowanych w programie mnóstwo książek również 

z biblioteki w Pustynach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zauważył, że średnio raz na tydzień biblioteka 

organizuje jakąś imprezę (wyszczególniono w sprawozdaniu ponad 60 imprez). 

 

Kierownik – Anita Fal stwierdziła, że zajęcia dodatkowe cieszą się dużym zainteresowaniem, 

dlatego na pewno będą kontynuowane. 

 

Radny Edward Marszałek poprosił o określenie kosztów na działalność biblioteki. 

 

Kierownik – Anita Fal odpowiedziała, że w 2011 r. biblioteka otrzymała dotację organizatora 

(z budżetu gminy) w kwocie 99 500,00 zł. Dodatkowe środki biblioteka otrzymała 

z Biblioteki Narodowej na nowości w kwocie 4 788,00 zł oraz z Fundacji Orange w kwocie 

2 247,40 zł. W 2011 r. na książki została przeznaczona kwota 15 401,10 zł. Kierownik 

nadmieniła, że gdy nastąpi rozdzielenie bibliotek kwota ta raczej nie będzie wystarczająca, 

ponieważ potrzeby czytelników na nowe książki stale wzrastają. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 117 /2012 

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2011 rok (uchwała w załączeniu).  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec podziękował Kierownik – Anicie Fal za 

udzielone informacje. 

 

 

Ad. 8 

Następnie Rada Gminy Krościenko Wyżne przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2011 rok.  

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym – Teresa Mazur przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie (projekt uchwały 

w załączeniu). Stwierdziła ona, że w 2011 r. zakład prowadził swoją działalność na 

dotychczasowych zasadach, czyli nie zmienił profilu swojej działalności. Pozyskiwane były 
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przychody ze sprzedaży usług medycznych na kwotę 713 669,14 zł. Są to przychody 

zakontraktowane z Narodowym Funduszem Zdrowia oraz z usług wykonywanych odpłatnie, 

tych które nie podlegają refundacji bądź są usługami ponadstandardowymi - dot. pacjentów, 

którzy nie posiadają ubezpieczenia zdrowotnego. Z NFZ-u uzyskano przychody z kontraktów, 

z podstawowej opieki zdrowotnej, w tym gabinety lekarza rodzinnego, kontrakt dla 

pielęgniarek środowiskowych, kontrakt położnej środowiskowej oraz kontrakt higieny 

szkolnej, ze specjalistyki z zakresu neurologii, położnictwa, ze stomatologii. Koszty 

działalności operacyjnej zamykają się w kwocie 687 698,84 zł. Zysk z działalności za 2011 

rok wyniósł 29 373,29 zł. Nowym kontraktem w 2011 r. był kontrakt neurologiczny. Zakład 

nie posiadał zobowiązań w stosunku do żadnych jednostek. 

Zatrudnienie na początek 2011 r. wynosiło 7 osób, na koniec 2011 r. 6 osób w pełnym 

wymiarze czasu pracy, 1 osoba w administracji, 6 pracowników medycznych. W ciągu roku 

P. dr. Szczepanik zrezygnowała z pracy. Zatrudniono osoby w ramach umowy zlecenie – 

P. dr. Ewa Gonet i P. dr Marię Kasprzyk. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie Komisji. 

 

Radny Jan Omachel jako Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

oraz Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że w dniu 

26 kwietnia 2012 r.:  

1) Komisja Oświaty Kultury i Spraw Obywatelskich pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie), 

2) Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

5 głosów „za” (jednogłośnie).  

 

W otwartej dyskusji nad sprawozdaniem głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – Antoni 

Dębiec, który zapytał, ile pacjentów jest zadeklarowanych do ośrodka i jak ta liczba 

postępuje. 

 

Dyrektor – Teresa Mazur odpowiedziała, że wg stanu na 31 marzec 2012 r. do ośrodka jest 

zadeklarowanych 3318 osób. Są to pacjenci zadeklarowani do lekarza POZ. Jest to liczba 

rosnąca. W październiku zadeklarowanych było 3255 osób. Nastąpił również wzrost 

deklaracji do pielęgniarki środowiskowej i położnej środowiskowej. Część zadeklarowanych 

pacjentów jest spoza gminy. Gro pacjentów przebywa za granicą. Nie posiadają oni u nas 

ubezpieczenia zdrowotnego więc u nas nie są zadeklarowani. Inni pacjenci studiują i są 

zadeklarowani w swoich jednostkach akademickich (na terenie gminy są np. w czasie 

wakacji).  

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak stwierdziła, że to jest bardzo dobry stan pacjentów, bo wg 

danych GUS-u liczba mieszkańców na dzień 31 grudnia 2010 r. wynosiła 5361 osób, patrząc, 

że teraz 3318 osób jest zadeklarowanych, a ok. 1000 mieszkańców nie przebywa na terenie 

Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Dyrektor – Teresa Mazur dopowiedziała, że POZ działa również przy dużych krośnieńskich 

zakładach pracy. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał, czy te osoby są zmuszane do przynależności do ośrodków przy 

zakładach pracy, czy jest to kwestia tylko badań okresowych. 
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Dyrektor – Teresa Mazur odpowiedziała, że często taka osoba powinna należeć do ośrodka 

przy zakładzie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w przaypadku badań okresowych podpisywana jest 

umowa z danym ZOZ-em i tam badania te są realizowane dla wszystkich pracowników, 

natomiast wybór lekarza w ramach POZ należy do pacjenta. Natomiast sugeruje się zapisanie 

pracownika do danej przychodni przyzakładowej. Dodał, że uważa, że wynik przynależnych 

pacjentów do ośrodka w naszej gminie w liczbie 3318 jest dobry. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec stwierdził, że zauważa się ekspansję  

ośrodków publicznych i niepublicznych z okolicy. O jednej propozycji była mowa na sesji. 

Do Urzędu Gminy również w ostatnim czasie wpłynął wniosek NZOZ MEDICA-1 

z Targowisk w sprawie oferty na prowadzenie działalności w zakresie ochrony zdrowia na 

terenie Gminy Krościenko Wyżne. W wolnych wnioskach radni zostaną zapoznani z pismem. 

Stwierdził, że dopytuje, bo inni zabiegają o naszą gminę, więc z czego to wynika. 

 

Dyrektor – Teresa Mazur odpowiedziała, że może jesteśmy atrakcyjnym terenem. P. dr. 

Sikora z Targowisk przecież był lekarzem, który u nas pracował, sam z pracy zrezygnował. 

Nie wystartował w konkursie na dyrektora. Z jakiego powodu – nie wie, ale nie chciał 

pracować w ośrodku w Krościenku Wyżnym. 

 

Radny Edward Marszałek zapytał, jakie są perspektywy ZOZ-u w Krościenku Wyżnym. 

 

Dyrektor – Teresa Mazur odpowiedziała, że planowany jest rozwój ZOZ-u. Jest do dyspozycji 

baza lokalowa po aptece. Uzyskano już pozwolenie na budowę i wolne pomieszczenia będą 

adaptowane na potrzeby ośrodka (35m
2
). Powstanie dodatkowy gabinet ogólnolekarski bądź 

pokój zostanie przeznaczony na inną działalność. Da to możliwości rozszerzenia działalności, 

wystąpienia w postepowaniach konkursowych w następnym okresie rozliczeniowym. Umowy 

z NFZ-tem podpisane są do 2013 r. Co roku są regonecjowane i ich warunki ulegają zmianie. 

Na rozszerzenie działalności, na usługi zarobkowe i ponadstandardowe pozwala ustawa 

o działalności leczniczej, czego wcześniej publiczne ZOZ-y nie mogły robić. 

Planowana jest również zmiana wizerunku ośrodka – kostka przed wjazdem do ośrodka. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zaznaczył, że może trzeba pokazać, że jednak 

coś się dzieje. Może dla osób patrzących z boku jest stagnacja, budynek czy otoczenie od lat 

nie zmieniły wyglądu.  

 

Dyrektor – Teresa Mazur stwierdziła, że były plany rozbudowy, remontu, w związku z tym 

szkoda było cokolwiek robić, żeby to później zniszczyć. Po za tym zakład zaczynał od 

zerowej pozycji finansowej. Przez te 4 lata ośrodek wewnątrz został wyremontowany, 

wymalowany, dostosowany. Został zakupiony sprzęt, szafy kartoteczne, szafy do 

przechowywania dokumentów. Dyrektor stwierdziła, że ośrodek prezentuje się dość 

przyzwoicie w porównaniu z innymi ZOZ-ami w Krośnie, które są podobnego wieku.  

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 118 /2012 

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2011 rok 

(uchwała w załączeniu).  

 

 

Ad. 9 

 Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie nadania Statutu 

Samodzielnemu Publicznemu Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym. 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym – Teresa Mazur przedstawiła projekt w/w uchwały (w załączeniu). Stwierdziła ona, 

że do nadania nowego statutu Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym zobligowała ustawa o działalności leczniczej, która 

obowiązuje od dnia 1 lipca 2011 r. z okresem dostosowawczym do dnia 30 czerwca 2012 r. 

Do tego okresu mają zostać dokonane zmiany rejestrowe w rejestrze wojewody i dostosowane 

statuty do wymogów nowej ustawy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Jan Omachel - Przewodniczący Komisji stwierdził, że w dniu 26 kwietnia 2012 r. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 3 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Paweł Lorens, który zapytał, czy środek jest w pełni 

przygotowany na przyjęcie osoby mieszkającej za granicą, która będzie chciała skorzystać 

z usług i powoła się na ubezpieczenie zagraniczne. 

 

Dyrektor – Teresa Mazur odpowiedziała, że tak, w zakresie działalności. Taki pacjent jest 

przyjmowany w trybie nagłym i rozliczany z NFZ-em. Pacjent bezpłatnie otrzyma tylko te 

świadczenia, które ze względu na jego stan zdrowia są niezbędne.  

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 119 /2012 

w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Gminnemu Zakładowi Opieki 

Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym (uchwała w załączeniu).  

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Dyrektor – Teresie Mazur za udzielone 

informacje. 

 

Następnie ogłosił 15-minutową przerwę w godz. 13
05

 – 13
20

. 
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Ad. 10 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy 

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił przedmiotową informację (informacja w załączeniu).  

 

W otwartej dyskusji radny Edward Marszałek zapytał, jak Gminna Ewidencja Zabytków 

Gminy Krościenko Wyżne ma się do Państwowej Ewidencji i czy można byłoby ją 

opublikować. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że Ewidencja Zabytków Gminy Krościenko 

Wyżne powstała na bazie ewidencji konserwatora zabytków. Zostanie opublikowana. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik dodała, że już zlecona jest publikacja. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu.  

 

 

Ad. 11 

W kolejnym punkcie posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2012 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar przedstawił obecnym projekt w/w uchwały (projekt 

uchwały w załączeniu). Stwierdził on, że w projekcie uchwały w związku z uzyskanym 

pismem od Ministerstwa Finansów i ostatecznymi kwotami subwencji oraz podpisana umową 

na realizację POKL proponuje się następujące zmiany w budżecie:  

1) zmniejsza się plan dochodów o kwotę 106 300,00 zł, w tym: 

a) w dziale 756 – Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych 

jednostek nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich 

poborem w kwocie 106 300,00 zł – dochody bieżące – podatek dochodowy od osób 

fizycznych, 

2) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 106 300,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 Transport i łączność w kwocie 30 000,00 zł – wydatki majątkowe – 

przebudowa drogi gminnej na działce 4011/5 i 3892/2 w Krościenku Wyżnym 

(dojazd do Cmentarza), 

b) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 76 300,00 zł 

– oczyszczanie miast i wsi – zakup usług pozostałych, 

3) zwiększa się plan wydatków o kwotę 268 822,00 zł, w tym: 

a) w dziale 758 Różne rozliczenia w kwocie 108 919,00 zł – wydatki bieżące – 

subwencje ogólne z budżetu państwa, 

b) w dziale 852 Pomoc społeczna w kwocie 153 903,00 zł – dochody bieżące: 

- świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego w kwocie 

1753,00 zł, 

- ośrodki pomocy społecznej w kwocie 152 150,00 zł - dotacje celowe na realizacje 

projektu Czas na aktywność w gminie Krościenko Wyżne, 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 268 822,00 zł, w tym: 
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a) w dziale 801 Oświata i wychowanie w kwocie 79 469,00 zł – szkoły podstawowe, 

oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych, gimnazja, dowożenie uczniów 

do szkół, 

b) w dziale 852 Pomoc społeczna w kwocie 171 753,00 zł: 

 - świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego w kwocie 

1753,00 zł, 

- składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej, niektóre świadczenia rodzinne oraz osoby 

uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej w kwocie 319,68 zł, 

Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe 

w kwocie 16 850,00 zł, 

- Ośrodki pomocy społecznej w kwocie 151 830,32 zł, 

- pozostała działalność w kwocie 1000,00 zł, 

c) w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 11 600,00 zł. 

Skarbnik Gminy w imieniu Wójta wprowadził autopoprawkę, aby rozdział 

Świetlice szkolne oraz Pomoc materialna dla uczniów otrzymały brzmienie: 

 
854 EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA 11 600,00 

   

 

 85401 ŚWIETLICE SZKOLNE 1 444,00 

(było 1447,00) 

Wydatki bieżące, z tego: 1 444,00 

(było 1 447,00) 

1.Wydatki jednostek budżetowych: 1 444,00 

(było 1 447,00) 

a) wynagrodzenia i składki od nich naliczane 1 444,00 

(było 1 447,00 

  4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 1 000,00 

  4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 400,00 

  4120 Składki na Fundusz Pracy 44,00 

(było 47,00) 

 85415 POMOC MATERIALNA DLA UCZNIÓW 10 156,00 

(było 10 153,00) 

Wydatki bieżące, z tego: 10 156,00 

(było 10 153,00) 

1. Świadczenia na rzecz osób fizycznych: 10 156,00 

(było 10 153,00 zł) 

  3240 Stypendia dla uczniów 10 156,00 

(było: 10 153,00 zł) 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec oddał głos radnemu Janowi 

Omachlowi – Z-cy Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów, który stwierdził, że 

Komisja na posiedzeniu w 26 kwietnia 2012 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 
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- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 120 /2012 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2012 rok (uchwała 

w załączeniu).  

 

 

Ad. 12 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu przyjętego porządku obrad 

w brzmieniu: „Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Krościenko 

Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 

2011 rok.” 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił przedmiotowe sprawozdanie. Stwierdził on, że 

roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 

2011 rok został uchwalony uchwalą Nr IV/27/11 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 

31 stycznia 2011 r. Projekt programu był konsultowany z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie w dniach od 13 do 20 stycznia 2011 r. Nie zgłoszono 

do niego uwag i zastrzeżeń. 

Na terenie Gminy Krościenko Wyżne w 2011 r. funkcjonowało 8 stowarzyszeń (w tym 6 

mających siedzibę w Gminie Krościenko Wyżne): 

1) Stowarzyszenie Kulturalne „Dębina” w Krościenku Wyżnym, 

2) Gminny Klub Sportowy Krościenko Wyżne-Pustyny”, 

3) Stowarzyszenie „Zdrowie i Natura” w Krościenku Wyżnym, 

4) Stowarzyszenie Aktywnej Promocji Sportu i Kultury w Krościenku Wyżnym, 

5) Ochotnicza Straż Pożarna w Krościenku Wyżnym, 

6) Ochotnicza Straż Pożarna w Pustynach, 

7) Polski Czerwony Krzyż Zarząd Rejonowy w Krośnie, 

8) Polskie Stowarzyszenie na rzecz osób z Upośledzeniem Umysłowym Koło w Krośnie. 

 

Na realizację zadań publicznych w 2011 r. Gmina Krościenko Wyżne, ogłaszała otwarte 

konkursy ofert w zakresie: 

 działalność szkoleniowa młodzieży z terenu Gminy Krościenko Wyżne w piłce nożnej 

(konkurs ogłoszono w 2011 r.); 

 usługi opiekuńcze, w tym specjalistyczne usługi opiekuńcze nad osobami, które 

z powodu wieku, choroby lub innych przyczyn wymagają pomocy innych osób oraz 

specjalistyczne usług opiekuńczych świadczonych na rzecz osób z zaburzeniami 

psychicznymi (konkurs ogłoszono w 2010 r.); 

 dowóz i opieka nad dziećmi niepełnosprawnymi z terenu Gminy Krościenko Wyżne 

do Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego w Krośnie (konkurs 

ogłoszono w 2010 r.). 

W każdym konkursie wpłynęło po jednej ofercie. 

W ramach powyższych konkursów Gmina Krościenko Wyżne przyznała dotacje celowe na 

realizację zadań określonych w punkcie 4 następującym stowarzyszeniom: 

 Polski Czerwony Krzyż Zarząd Rejonowy w Krośnie (przyznana kwota dotacji 

75.000,00 zł), 
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 Polskie Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym Koło 

w Krośnie (przyznana kwota dotacji 6.600,00 zł), 

 Gminny Klub Sportowy Krościenko Wyżne – Pustyny w Krościenku Wyżnym 

(przyznana kwota dotacji 50.000,00 zł) . 

Niniejsze sprawozdanie podlega ogłoszeniu na stronie internetowej Gminy Krościenko 

Wyżne oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Krościenko Wyżne.  

 

W otwartej dyskusji radny Bolesław Pudłowski zapytał o Stowarzyszenie „Zdrowie i Natura” 

w Krościenku Wyżnym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że jest to stowarzyszenie P. Gieronia i działa 

w kierunku zdrowej żywności. 

 

Pozostali radni nie zgłosili wniosków i uwag do przedstawionego sprawozdania, w związku 

z powyższym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 11 radnych: 

- „za” głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu 

Współpracy Gminy Krościenko Wyżne z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za 2011 rok (sprawozdanie 

w załączeniu). 

 

 

Ad. 13 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

w Gminie Krościenko Wyżne na 2012 rok.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił obecnym projekt w/w uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Stwierdził on, że art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt 

(Dz. U. Nr 106, poz. 1002 z późn. zm.) obliguje radę gminy do przyjęcia niniejszego 

programu w terminie do dnia 31 marca danego roku. Projekt uchwały został wprowadzony do 

porządku obrad po uzyskaniu pozytywnej opinii Powiatowego Lekarza Weterynarii 

w Krośnie oraz zarządcy obwodu łowieckiego swym zasięgiem obejmującego teren Gminy 

Krościenko Wyżne – opinie zostały odczytanie (w załączeniu). Stwierdził, że zapisy, do 

których obliguje ustawa są trudne do realizacji. Gmina ma zabezpieczyć schroniska, 

przechowalnie dla kotów, psów.  

 

Radny Wiesław Gomółka po usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego Rady opuścił 

obrady. Od tej chwili w sesji uczestniczyło 10 radnych.  

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał radny Bolesław Pudłowski. Zapytał, 

ile musi być kotów, aby uznać, że jest to skupisko kotów wolnożyjących. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że nie jest powiedziane ile, każdy bezdomny kot 

powinien być dożywiany w zimie. Dodał, że zjawisko to występuje bardziej w mieście, 

w blokach, w piwnicach. Należy wytypować osobę do podkarmiania.  

 

Radny Bolesław Pudłowski stwierdził, że pyta, bo dokarmia 2 koty wolnożyjące i nie wie czy 

jest już karmicielem. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że koszty związane z opieką nad zwierzętami dopiero będą 

wysokie. 

Zapytał, na czym będzie polegała współpraca z kołem łowieckim. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że formą współpracy może być doradztwo. 

Odstrzeliwanie np. wściekłego psa czy lisa jest dużym problemem na terenie zabudowanym. 

(muszą być zachowane odległości od terenu zabudowanego). Zadanie związane z ochroną 

zwierząt jest zadaniem gminy, łącznie z zabezpieczeniem środków finansowych na ten cel. 

Koszty w przypadku wyłapywania psów są duże. Były problemy z podpisaniem umowy ze 

schroniskiem. Najbliższe, które przyjmuje znajduje się w Olkuszu. Generalnie gminna 

infrastruktura nie jest dostosowana do założeń programu.  

 

Pozostali radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały, w związku z powyższym 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

10 radnych: 

- „za” głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 121 /2012 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2012 rok (uchwała w załączeniu).  

 

 

Ad. 14 

W dalszym punkcie posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zlecenia 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne przeprowadzenia kontroli. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w dniu 26 kwietnia 2012 r. do Rady Gminy 

wpłynęło pismo Rady Rodziców Samorządowego Przedszkola w Krościenku Wyżnym, tj. 

protest przeciwko planom likwidacji IV Oddziału Przedszkolnego w Samorządowym 

Przedszkolu w Krościenku Wyżnym (kserokopia w załączeniu). Stwierdził, że po zapoznaniu 

się z protestem uznał, że zarzuty w piśmie powinny zostać rozpatrzone przez Komisję 

Rewizyjną 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec odczytał treść niniejszego pisma. Zaznaczył, 

że do pisma załączonych zostało 58 podpisów rodziców dzieci. Już wiadomo, że część 

rodziców nie wiedziała pod czym się podpisali. 

  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w piśmie padają bardzo poważne zarzuty 

i zapytał Wójta Gminy, czy chciałby się do nich ustosunkować. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że na razie nie chce ustosunkowywać się do 

zarzutów, dlatego protest kieruje do Komisji Rewizyjnej. W piśmie nie ma merytorycznych 

przesłanek, aby jego komentarz był potrzebny. 

Powiedział, że spotkanie z rodzicami się odbyło. Miało to być spotkanie z rodzicami dzieci 5-

letnich, w rezultacie na spotkaniu były osoby postronne i przybrało inny charakter niż 

zamierzono. Wójt Gminy stwierdził, że zawarte w proteście sformułowania są obraźliwe 

w stosunku do jego osoby. Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik dodała, że do jej osoby 

również. Dlatego przygotował projekt uchwały o przekazaniu sprawy Komisji Rewizyjnej. 

Zgodnie z jego treścią zleca się Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne 

przeprowadzenie kontroli Samorządowego Przedszkola im. Wandy Chotomskiej 

w Krościenku Wyżnym, zwanego dalej „Przedszkolem”. Kontrolę w Przedszkolu należy 

przeprowadzić w zakresie przestrzegania przepisów prawnych dot. organizacji Przedszkola: 

1) wykonania zarządzenia Nr III/159/2012 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 28 lutego 

2012; 

2) wykonania uchwały Nr 1/2012 Rady Pedagogicznej z dnia 1 marca 2012 r. w sprawie 

opracowania procedury rekrutacji dzieci do Samorządowego Przedszkola w Krościenku 

Wyżnym na rok szkolny 2012/2013; 

3) przestrzegania zarządzeń w odniesieniu do przeprowadzenia postępowania rekrutacyjnego 

na rok szkolny 2012/2013, 2011/2012, 2010/2011, 2009/2010, w tym w szczególności: 

a) sposobie i terminie informowania zainteresowanych o zasadach rekrutacji, 

b) prawidłowości wypełnienia kart zgłoszeń, 

c) prawidłowości weryfikacji kart zgłoszeń przez osoby upoważnione do ich odbioru, 

d) sposobu i terminie informowania zainteresowanych o przyczynie braku kwalifikacji do 

Przedszkola; 

4) prawidłowości rekrutacji pracowników Przedszkola. 

 

Wójt Gminy poprosił o podjęcie tej uchwały. Kontrola Komisji Rewizyjnej przedstawi, jakie 

są fakty. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik cytując pkt 6 protestu w brzmieniu: „Mamy ogromne 

zastrzeżenia do sytuacji zmuszania naszych dzieci do przedszkola szkoły podstawowej…”, 

stwierdziła, że jest to kłamstwo, dlatego, że dysponuje protokołem z posiedzenia Komisji 

Rekrutacyjnej, której jest również członkiem (protokół jest do wglądu). W protokole Komisja 

ustaliła: „Zgodnie z ustawą o systemie oświaty oraz regulaminem rekrutacji dziecko w wieku 

5 lat jest obowiązane odbyć roczne przygotowanie przedszkolne w przedszkolu, oddziale 

przedszkolnym zorganizowanym w szkole podstawowej lub innej formie wychowania 

przedszkolnego. Według informacji przekazanej przez organ prowadzący w oddziale 

przedszkolnym w szkole podstawowej znajduje się jeszcze kilkanaście wolnych miejsc. 

W związku z powyższym Komisja postanowiła, że zorganizuje spotkanie w dniu 18 kwietnia 

2012 r. (Sekretarz Gminy sprostowała: nie 17 kwietnia, jak pisze w proteście) o godz. 16-tej 

z rodzicami 5 – latków i przedstawi im ofertę dyrektora szkoły podstawowej oraz propozycję 

dobrowolnego zapisania dziecka do szkoły (oddział zerowy). Przepisanie nawet kilku 5 – 

latków do szkoły podstawowej stworzyłoby możliwość przyjęcia do przedszkola wszystkich 

dzieci w wieku 3 – 5 lat z terenu naszej gminy”. Sekretarz Gminy stwierdziła, że nikt nie 

skorzystał z propozycji. Następnie poinformowała, że do przedszkola wpłynęło 90 kart 

zgłoszeń dzieci w wieku 3-5 lat z terenu gminy, w tym: dzieci rodziców niepracujących 7, 

dzieci 1 rodzica pracującego – 19, dzieci rodziców pracujących – 64, dzieci zadeklarowanych 

na 5 godzin – 29. Wszystkie dzieci w wieku 5 lat zostały przyjęte do Samorządowego 

Przedszkola w Krościenku Wyżnym, zgodnie z regulaminem rekrutacji. Żadne dziecko nie 
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zostało zmuszone do przepisania się do szkoły podstawowej. Są tam jeszcze wolne miejsca – 

ok. 20 wolnych miejsc (ale to inna kwestia). Do oddziału przedszkolnego szkoły podstawowej 

jest zapisanych 53 dzieci (w tym 6-ro 5–latków). Komisja Kwalifikacyjna kierowała się 

wyłącznie regulaminem ustalonym przez Radę Pedagogiczną przedszkola. Do przedszkola 

zostały przyjęte: wszystkie dzieci 5-letnie, dzieci matek samotnie wychowujących dzieci, 

dzieci rodziców pracujących. Nie przyjętych jest 8-ro dzieci 1 rodzica niepracującego, 4-ro 

dzieci 2 rodziców nie pracujących, którzy deklarowali pobyt dziecka na 5 godzin (dzieci 3 i 4 

letnie). Dzieci nie przyjęte do przedszkola znajdują się na liście rezerwowej (do końca 

kwietnia br. jest możliwość odwołania się). Komisja nie mogła pracować nad 6-latkami, 

ponieważ regulamin rekrutacji ustalony przez Radę Pedagogiczną mówi: „dziecko w wieku 

6 lat jest obowiązane odbyć roczne przygotowanie przedszkolne w oddziale przedszkolnym w 

szkole”. Ponadto zgodnie z  regulaminem Rady Pedagogicznej wszystkie dzieci powinny być 

zameldowane (zamieszkałe na terenie Gminy Krościenko Wyżne), czyli Komisja nie mogła 

przyjmować dzieci spoza terenu gminy. Sekretarz Gminy stwierdziła, że ogłoszenia o naborze 

były źle sformułowane, bo pisało w nich, że w pierwszej kolejności przyjmujemy dzieci 

z terenu Krościenko Wyżne. Regulamin natomiast nie pozwalał na przyjmowanie dzieci 

spoza terenu gminy. 

 

Wójt Gminy dopowiedział, że ogłoszenie o naborze P. Dyrektor uzgadniała z nim. Wtedy nie 

można było wykluczyć w 100% przyjęcia dzieci spoza terenu gminy. 

 

Na salę narad przyszli rodzice dzieci uczęszczających do Samorządowego Przedszkola.  

 

Wójt Gminy poinformował, że rekrutacja do przedszkola jeszcze trwa. 12-ro dzieci nie 

zostało przyjętych do przedszkola i znajduje się na liście rezerwowej. Do końca kwietnia br. 

(do najbliższego poniedziałku) P. Dyrektor zobowiązała się, że podpisze umowy ze 

wszystkimi rodzicami, których dzieci zostały zakwalifikowane do przedszkola. Zobaczymy, 

czy wszyscy podpiszą te umowy i w jakim zakresie przebywania w przedszkolu. To będzie 

podstawą do zrobienia arkusza organizacyjnego, który do dnia 30 kwietnia br. będzie 

dostarczony z propozycją zatrudnienia, oddziałów i tych wszystkich elementów, które są 

w arkuszu. Wójt Gminy stwierdził, że ma czas do końca maja br. na zatwierdzenie arkusza 

lub przekazania go do ponownej weryfikacji. Wójt Gminy dodał, że decyzję podejmie mając 

pełną wiedzę ile jest dzieci faktycznie w przedszkolu. Na dziś uważa, że dyskusje nt. czy 

będzie czwarty oddział czy nie są przedwczesne. Stwierdził, że jest zdecydowany, aby przyjąć 

78 dzieci, tj. z liczby 12 dzieci znajdujących się na liście rezerwowej 3-je dzieci 

zakwalifikować do 3 oddziałów. W związku liczba dzieci nieprzyjętych zmniejszyłaby się 

do 9. Wójt Gminy stwierdził, że kwota zabezpieczona w uchwale budżetowej na przedszkole 

nie będzie pomniejszona o złotówkę, dodając: „daje tutaj wam gwarancję wszystkim. Ja nie 

robię żadnych oszczędności. Ja nie chce wydać dodatkowych pieniędzy. Jeżeli dzisiaj tego nie 

przetniemy, nie zrobimy cięcia, nie polepszymy finansów przedszkola, za rok będzie jeszcze 

trudniej”. Zwrócił się do obecnych rodziców, że kierujemy pismo złożone do Rady Gminy do 

Komisji Rewizyjnej, aby Komisja ta zbadała dokumenty i wypracowała zdanie kto ma rację, 

kto co powiedział, jakie są dokumenty, jakie były działania poszczególnych osób, a wtedy 

łatwiej będzie podejmować decyzje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że rozumie, że osoby, które przyszły na sesje są 

bezpośrednio zainteresowane przyjęciem dzieci do przedszkola. 

Rodzice grupowo odpowiedzieli, że tak. 
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Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do grupy rodziców, że przedstawił Radzie Gminy 

pismo, nie wie kto je napisał. Pismo przedstawia racje rodziców, jednak jest w nim również 

stek bzdur – to trzeba powiedzieć. Łącznie z podpisami, bo z tego co jest mu wiadomo sporo 

osób nie wiedziało nawet pod czym się podpisuje i niektóre wprost a nawet na piśmie 

wycofują się z tego, uważając, że zaistniało poważne nadużycie. 

Następnie zapytał, czy jest wiedza nt. czy Przedszkole Niepubliczne  Sióstr w Krościenku 

Wyżnym jest zapełnione. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik odpowiedziała, że tak, mamy taką wiedzę. Doskonale 

wiemy ile jest miejsc, chociaż też nam się zarzuca, że nie wiemy ile jest miejsc na terenie 

gminy. Wczoraj 35 dziecko zostało zapisane do przedszkola niepublicznego. Jest to prawie 

1,5 miesiąca po rekrutacji. Siostra mówiła, że ewentualnie może jeszcze na rezerwę przyjąć 2, 

3 osoby. Wtedy 6-ro dzieci byłoby na naszej liście rezerwowej. A jeszcze nie wiadomo, ile 

rodziców podpisze umowy.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że „problem może zniknąć samoistnie, więc uważa, że 

na dziś jest przedwcześnie podejmować jakieś działania”.  

Poinformował  rodziców, że do końca kwietnia br. dyrektor składa arkusz organizacyjny na 

bazie już zawartych umów (ilość oddziałów, zatrudnienie itp.), do końca maja br. będzie jego 

decyzja zatwierdzająca arkusz bądź oddająca go z uwagami do ponownego rozpatrzenia. Jest 

czas na wszystko, spokojnie można rozmawiać. Powiedział: „Indywidualne przypadki na 

pewno będą brane pod uwagę w przypadku odwołań, tak jak to wcześniej powiedziałem”. 

Wójt Gminy stwierdził, że „jeżeli chodzi o wyciągnięcie odpowiedzialności do osób winnych 

poddaję się pod osąd Rady i Komisji Rewizyjnej. Ale i ja będę wyciągał wnioski w stosunku 

do osób podwładnych. To wszystko na dzień dzisiejszy”. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział, co następuje: „Jeżeli chodzi o komentarz do całej sprawy po 

spotkaniu, nie wiem czy Pan Wójt zauważył, jakie rozgoryczenie było w oczach rodziców, 

kiedy się okazało, że nastąpiło takie zamieszanie sprawy. Rodzice mieli największe pretensje 

o to, że ich tak późno poinformowano o całej sprawie, że najpierw powiedziano zapisujcie, 

teraz nagle stwierdzono, że nie, niestety koniec, zamykamy i nie ma o czym mówić, ja już tak 

postanowiłem - to są Pana słowa. Najbardziej bolało mnie to jak ludzie rozgoryczeni 

wychodzili. Bo przecież na początku się mówiło rodzicom: zapisujcie jak najwięcej, żeby 

były miejsca wypełnione”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy oraz Sekretarz Gminy zapytali przedmówcę: „Kto tak mówił.” 

 

Radny Paweł Lorens powiedział: „dobrze, ale w takim razie  dlaczego tak oficjalnie, bardziej 

otwarcie nie powiedziano rodzicom, że niestety są ograniczenia finansowe, musimy to troszkę 

zmniejszyć, nie możemy przyjąć tyle osób”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powtórzył pytanie: „Kto tak mówił”. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział, że „mówił w takim charakterze, że nie powiedziano 

rodzicom wprost jaka jest sytuacja. I nie dziwił się wypowiedzi pani, która mówiła: co mamy 

teraz zrobić z dziećmi, kiedy już we wszystkich przedszkolach właściwie miejsca są 

wypełnione. Jest problem z przedszkolem, rodzice pracują, po pierwsze. Po drugie rodzice, 

którzy nie pracują, mówi o mieszkańcach, co to jest za segregacja. Te dzieci są gorsze?”. 
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Sekretarz Gminy powiedziała, że regulamin został ustalony przez kogoś. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że to jest przykre. 

Zwrócił się do Wójta Gminy, że  mówił na temat umów. Akurat jest rodzicem przedszkolaka 

i czytał umowę. I w tej umowie po pierwsze (przypomina sobie z tamtego roku) był określony 

każdy dzień tygodnia, ilość godzin, po drugie teraz mamy jeszcze 5 miesięcy do września. 

Kto będzie wiedział jak się potoczą sytuacje w rodzinach na chwilę przyjścia dziecka do 

przedszkola. Czy nie można by było (zaznaczył, że proponuje) pierwszą umowę zawrzeć na 

miesiąc czasu, żeby zorganizować cały rok przedszkolny. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do przedmówcy „Panie radny ale to nie jest sprawa Rady 

czy Wójta”.  

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że: dobrze, ale Pan Wójt zajmował tutaj stanowisko 

w sprawie umowy. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że: „Pan Wójt mówił o umowach, że dopiero się okaże ile 

faktycznie dzieci będzie przyjętych”. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że powiedziano rodzicom, że umowy zostały przekazane do 

przedszkola i tyle, dlatego rodzice są rozgoryczeni. 

 

Wójt Gminy powiedział, że: „Umowa została konsultowana z Panią Dyrektor, zaakceptowana 

przez nią i przeze mnie. Wszyscy dobrze o tym wiedzieli łącznie ze mną i z Panią Dyrektor, 

że pewne ograniczenia wprowadzamy”. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że uwzględniona jest teraz dla rodziców kara, za odbieranie 

dzieci powyżej określonego czasu (25 zł). Zapytał, czy uwzględnione zostało to, że np. rodzic  

może się spóźnić, coś może nagle komuś wypaść. 

 

Wójt odpowiedział, że ustna umowa z Panią Dyrektor jest taka: jeżeli to będzie 2 razy 

w miesiącu nie ma konsekwencji. Powyżej egzekwujemy. Każdy jest człowiekiem i rozumie, 

że może się zdarzyć taka sytuacja. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził: „Pan mówi o ustnych umowach a teraz Pan karze zlecić 

kontrolę. 

 

Wójt Gminy powiedział: „Nie karze, ja dotrzymuję również ustnych umów”. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział: „No dobrze, prosi Pan o zlecenie kontroli Komisji 

Rewizyjnej, która się będzie opierała na papierach, a nie na ustnych umowach Panie Wójcie. 

No przepraszam bardzo, Komisję Rewizyjną nie obchodzą umowy ustne”. 

 

Wójt Gminy powiedział: „Zgoda, Komisja Rewizyjna o tym nie musi wiedzieć, ale ja to 

oficjalnie tu powiedziałem i to podtrzymam również do protokołu, który będzie zrobiony 

jeżeli zechce ze mną Komisja Rewizyjna rozmawiać”. 

Stwierdził, że co do wiedzy czy rodzice wiedzieli, czy za późno wiedzieli, wydał zarządzenie 

pod koniec lutego br. w sprawie wytycznych do organizacji szkół i przedszkola na rok 

szkolny 2012/2013. Dwa razy konsultował je z dyrektorami: szkoły podstawowej, gimnazjum 
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i przedszkola. Po pierwszym spotkaniu były uwagi. Treść zarządzenia została dostosowana, 

biorąc je pod uwagę. Po drugim spotkaniu wszyscy przyjęli postanowienia zarządzenia. 

Zarządzenie zostało przekazane do realizacji. Wójt Gminy dodał: „Przecież ja nie będę 

ogłaszał informacji w przedszkolu. Po to są dyrektorzy, żeby pewną misję spełniali i pewne 

ze mną ustalenia przenosili dalej …”  

 

Radny Paweł Lorens powiedział, że przecież nie twierdzi, że Pan Wójt ma obowiązek stać 

tam w drzwiach i informować wszystkich rodziców, ale przecież nawet najprostszą formą 

dotarcia do rodziców jest rada rodziców w przedszkolu. Rodzice, którzy przyprowadzają 

dzieci na pewno zapoznali by się z ta informacją. Dodał, że on wie, że zarządzenie jest na 

BIP-ie, ale o tym nie wszyscy wiedzą.   

 

Wójt Gminy powiedział: „W przedszkolu jest 20 osób, podwładnych Pani Dyrektor, 

nauczycielek. To powinno 5 razy być powiedziane”. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział: „Dobrze, ale to nie było powiedziane”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział: „Pan Wójt powiedział, że wyciągnie 

konsekwencje”. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział: „Teraz mam jeszcze pytanie do uchwały, która jest tutaj 

przedstawiona”. Odniósł się pkt „Przeprowadzenie kontroli rekrutacji pracowników 

Przedszkola”. Stwierdził, że nie rozumie o co chodzi. 

 

Wójt Gminy powiedział do przedmówcy, że jeżeli uważa, że to za daleko idące jest w stanie 

zrezygnować z tego zapisu. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział, że w projekcie uchwały poruszona jest kwestia kontroli 

przestrzegania zarządzeń w odniesieniu do przeprowadzenia postępowania rekrutacyjnego na 

rok szkolny 2012/2013, 2011/2012, 2010/2011, 2009/2010 i zapytał o co chodzi. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że w piśmie jest napisane, że mamy jakieś tendencje 

w przyjmowaniu, więc jest to sprawdzenie tematu. Zobaczymy jak to się miało 

w poszczególnych latach. Chce sprawdzić, bo wcześniej nie uczestniczył w komisji 

rekrutacyjnej. Oddał to w ręce Pani Dyrektor, wierzył, że wszystko jest w porządku. Było 

w porządku jak się przyjmowało wszystkich i jeszcze z zewnątrz. W tej chwili się okazuje, że 

nie warto do końca wierzyć, trzeba kontrolować. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział, że stąd jego wstrzymanie się przy wprowadzaniu tego 

punktu do porządku. 

Następnie powiedział: „Jeszcze jedna sprawa. Czy Państwo sobie wyobrażają, że dzieci są 

w przedszkolu a w tym czasie żałobny marsz jest próbowany na górze w sali. Ja to słyszałem. 

Nie wiem, czy tak faktycznie było. Rodzice mi to przekazali. Dla mnie to było przykre. 

Przecież moje dziecko też tam chodzi”. 

 

Jeden z rodziców obecnych na sali stwierdził, że to był pogrzeb Pana Podkula z ul. Północnej. 

Stwierdził, że osobiście odbierał córkę i słyszał to. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział: „Proszę państwa to są dzieci”. 
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział: „Panie radny, myślę, że można zwrócić uwagę 

kapelmistrzowi, żeby wziął pod uwagę, aby w dniach kiedy są dzieci nie podejmowano 

jakichkolwiek prób. I tą sprawę uważam za zamkniętą. Natomiast próby, które się odbywają 

w godzinach popołudniowo-wieczornych nie wiem kogo mogą razić”.  

 

Radny Paweł Lorens powiedział: „Ja nie twierdzę Panie Przewodniczący, że nie powinny się 

odbywać, bo może powinny, ale należy zwrócić uwagę, że nie powinny mieć takie sytuacje 

miejsca.” 

 

Wójt Gminy powiedział: „Zgoda, ja nie protestuję. To był losowy przypadek, wyszło jak 

wyszło. Nie zawsze wszystko do końca da się przewidzieć”. 

 

Głos zabrał mieszkaniec Krościenka Wyżnego – Bogusław Knap. Stwierdził on, że chce 

wypowiedzieć się w związku z protestem, na którym widnieje jego podpis nieświadomie 

złożony. Jest w  grupie tych osób, które nie wiedziały pod czym się podpisują i bierze 

odpowiedzialność za te słowa. Chodziło mu tylko i wyłącznie o zamknięcie czwartego 

oddziału. Chociaż chce poruszyć kilka kwestii z tym związanych. Jego zastrzeżenie dotyczy 

terminowości. Wiadomo, że już w listopadzie 2011 r. były czynione pierwsze kroki w sprawie 

redukcji oddziałów. Stwierdził, że jest z Rady Rodziców przedszkola i to na prośbę wielu 

rodziców jest tutaj, a nie tak naprawdę swoją, bo on akurat ma problem rozwiązany na dzień 

dzisiejszy. Jest problem zamknięcia 4 oddziału i chce mówić o tym, że ten 4 oddział osobiście 

uważa, że jest potrzebny. Na spotkaniu z Panem Wójtem w przedszkolu Pan Wójt dał 

wszystkim do zrozumienia, że te wszystkie grupy w przedszkolu jak gdyby nie poprawiają 

jakości budżetu naszej gminy. Stąd jego zapytanie: skoro one nie są dochodowymi grupami, 

które wykorzystują pomieszczenia publiczne, to może nie warto kosztem dzieci rezygnować 

z oddziału dla niewielkich pieniędzy. Następnie mówił, że na początku kiedy nasze dzieci 

chodziły na angielski, na rytmikę, na korektywę, z reguły te zajęcia odbywały się w sali 

zewnętrznej, tzn. w innej aniżeli są dzieci. Natomiast z powodów takich, iż w przedszkolu 

powstała biblioteka, klub seniora, zostały podnajęte te sale, jakość kształcenia z tych 

dodatkowych zajęć strasznie spadła. Nie ma fizycznie miejsca na to, żeby to dobrze 

realizować. Stwierdził, że wysłuchuje od swojego dziecka, że za każdym razem musi 

zmieniać miejsce w grupie i łączyć się z innymi czego akurat on nie lubi. Dlatego dotyka go 

bardzo pozbycie się tych sal kosztem dzieci. Jeżeli te wszystkie spotkania odbywałyby się po 

godz. 17-tej nie byłoby problemu. Choć wiadomo, że palenie w sali publicznej papierosów 

(osoby z orkiestry dętej) nie jest dobre. Jego dziecko jest uczulone na tytoń i po przebywaniu 

w takiej sali miałoby wielkie problemy zdrowotne. 

Na koniec stwierdził, co następuje: „Ja się z wieloma rzeczami (w proteście) nie zgadzam”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział: „A kto to napisał wobec tego.” 

 

P. Bogusław Knap odpowiedział, że: „Ja nie wiem. Nie jestem przewodniczącym Rady 

Rodziców. I tak jak mówiłem w ogóle nie miałem tego w rękach przed podpisaniem. Ja 

podpisałem się i dostałem to tak naprawdę do przeczytania. Dostałem informację: 

podpisujemy się przeciwko planom likwidacji IV oddziału. Uważam, że słuszna idea, żeby 

jednak ten oddział został w przedszkolu. Ja wiem, że są to koszty. Ja bym wolał, żeby ktoś się 

pod tym podpisał z imienia i nazwiska”. 

Następnie mówił, że w pkt 7 jest napisane, że priorytetem władz gminy powinno być dobro 

naszych dzieci, ich odpowiednia edukacja. I nie oszukujmy się, to się zaczyna dziś i teraz 
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i jeżeli jest możliwość o przesunięcie likwidacji oddziału jeszcze o ten rok, skoro nawet 

ministerstwo przesunęło o rok wybór dzieci do szkoły czy też nie, to byłoby coś wspaniałego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział: „Proszę Państwa ten ktoś kto to pisał, pisze m.in., 

że likwidacja najpierw jednego oddziału, później całego przedszkola jest najprostszym 

rozwiązaniem ekonomicznym, nie uwzględniającym kosztów społecznych, moralnych 

i etycznych. Proszę Państwa oświadczam wszem i wobec, że nigdy nie padło słowo 

o likwidacji przedszkola i z pewnością gmina takowe przedszkole utrzymywać będzie. 

Natomiast tu jak Pan słusznie zauważył, jeszcze końcem ubiegłego roku była dyskusja nad 

sprawozdaniem o działalności przedszkola, ale wyszły bardzo ciekawe rzeczy w trakcie 

dyskusji, m.in. takie, że do naszego przedszkola uczęszcza sporo dzieci spoza terenu naszej 

gminy, uczęszczają 6-latkowie, uczęszczają dzieci młodsze niż 3-letnie. W pewnym okresie 

o ile sobie dobrze przypominam nawet na jedną nauczycielkę, czy jedną osobę przypadało 

czworo dzieci. Wyszło m.in., że do każdego z dzieci gmina dopłaca ponad 700 zł miesięcznie. 

Nie wszystkim się to podoba. To nie był całkowity zamiar likwidacji IV oddziału, tylko to 

była próba weryfikacji faktycznych potrzeb, jakie istnieją. Bo przecież wiemy, że mamy 

drugie przedszkole (chociaż ktoś tutaj zarzuca, że ono nawet w 50% nie spełnia tego co 

przedszkole samorządowe). Proszę Państwa całe pokolenia krościeniaków się w tym 

przedszkolu wychowało i do tej pory żyją i są to mądrzy i światli ludzie. Więc czasami warto 

się zastanowić nad tym co się pisze.” Dodał, że są oddziały przedszkolne w szkole 

podstawowej, jakieś  zarzucanie, że jedzenie jest tam złe to są bzdury. 

 

Wójt Gminy powiedział, że w szkole przecież jedzą dzieci starsze o rok. Dodał, że narzuciła 

mu się teraz statystyka, która przeglądał na stronie przedszkola, tj. ilość dzieci, które 

niechętnie chodzą do przedszkola i nie chcą chodzić wynosi prawie 16%. Czasem nie można 

w całości kierować się tylko opinią dziecka. Niekiedy rodzice na siłę kierują dziecko, skoro 

sami wypowiadają się w ten sposób. Wójt Gminy stwierdził, że uważa, iż dla dziecka 3-

letniego jeżeli rodzic czy rodzice nie pracują przedszkole jest to niesamowity stres. W tych 

przypadkach rodzice jeżeli są w domu mogą wychować to dziecko.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wypowiedział się odnośnie instytucji w przedszkolu, że: 

„budynek przedszkola jest budynkiem samorządowym budowanym z naszych pieniędzy, 

z naszych podatków. W dalszym ciągu za ten budynek spłacamy z naszych podatków kredyt. 

Orkiestra dęta to głównie uczniowie naszych szkół, klub seniora, babcie, które być może na 

co dzień zajmują się przynajmniej niektórymi z tych dzieci, biblioteka, kapela „Krościeniacy” 

to są mieszkańcy naszej gminy. Budynek jest samorządowy i to właściciel ma prawo 

decydować o jego przeznaczeniu”. A formalnie z tego co wie to dolna część przeznaczona jest 

na działalność przedszkola. Stwierdził, że myśli, iż przedstawione uwagi dotyczące gry czy 

papierosów są do załatwienia. 

 

Wójt Gminy powiedział, że pomieszczenia dla gminnych instytucji są wyłączone i dzieci tam 

nie mają dostępu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że w ubiegłym roku był w fikolandzie 

w przedszkolu i pamięta stwierdzenia Pani Dyrektor, że mamy tutaj taką piękną salę, tutaj jest 

klub przedszkolaka, tu sobie 3 mamy z dziećmi przychodzi 1 raz czy 2 razy w tygodniu na 

kawę. Dodał: „Z czego my robimy w tym momencie problem”. 
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Radna Bernadeta Folta powiedziała, że chce się wypowiedzieć w kwestii próby, o której 

mówił radny Paweł Lorens. Uważa, że ten człowiek, który zmarł miał zasługi i gdyby rodzina 

dowiedziała się, że ktoś miał takie zarzuty na pewno by bardzo to przeżyli. To była sytuacja 

absolutnie wyjątkowa. Zwróciła się do radnego Pawła Lorensa: „Proszę sobie wyobrazić, że 

Pan jest w takiej sytuacji, ktoś chce uczcić tego człowieka i akurat wypada próba w tej 

godzinie. A co mamy powiedzieć kiedy są pogrzeby w godzinach kiedy dzieci są 

w przedszkolu. Cmentarz mamy przesunąć? Też słychać z cmentarza orkiestrę itd. Uważam, 

że to jest naprawdę bulwersujące i to bardzo”. 

 

Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar powiedział: „Ja chciałem odnieść się do zarzutów 

w sprawie finansowej, ponieważ zarzucane jest, że kompletną bzdurą jest sprawa 

finansowania, że władze gminy nie znają przepisów w sprawie pozyskiwania środków. 

Przedszkole publiczne faktycznie prowadzi bezpłatne nauczanie w zakresie podstawy 

programowej, przeprowadza rekrutację dzieci w oparciu o zasady powszechnej dostępności 

a finansowanie tych zadań jest zadaniem własnym gminy”. Stwierdził, że odnosząc się do 

ubiegłego roku na samą działalność przedszkola, na wydatki bieżące, utrzymanie przedszkola 

wynosiło 860 tys. zł, gdzie dochody z tytułu wpłat od rodziców (bez żywności, która 

rozliczana jest wewnętrznie, jest to tzw. wsad do kotła) wyniosły nie całe 60 tys. zł, tj. ok. 

1/12 wpływów. Oprócz tego zgodnie z przepisami gmina musi dopłacić do przedszkoli 

niepublicznych, tj. do przedszkola sióstr w Krościenku Wyżnym oraz do innych gmin za 

dzieci z naszej gminy uczęszczające w nich do przedszkoli niepublicznych. Do publicznych 

przedszkoli się nie dopłaca. Jeżeli chodzi o całość wydatków związanych z przedszkolem 

w tej chwili jest ponad 1 mln zł za ubiegły rok, co stanowi ok. 1/10 budżetu gminy. Nasza 

gmina z zewnątrz nie otrzymuje ani złotówki na ten cel. Znamy zasady finansowania 

przedszkoli. Państwo wprowadza pewne przepisy prawne, na które my nie mamy wpływu, 

chociażby sprawa wynagrodzeń dla nauczycieli. Wszystkie podwyżki przerzucane są na 

gminy i jest to dla nas jedno wielkie obciążenie. Odnosząc się do zarzutu z pisma w sprawie 

nieznajomości zasad finansowania przedszkola, pojawiło się tam również, że można 

zdobywać środki z innych funduszy. Skarbnik Gminy stwierdził, że myśli, iż to już jest 

sprawa przedszkola, żeby śledzić i uczestniczyć w pozyskiwaniu środków. Również jest to w 

gestii Rady Rodziców, żeby podpowiadać gdzie ewentualnie z zewnątrz, w ramach jakich 

projektów można pozyskiwać środki finansowe na działalność przedszkola. 

Skarbnik Gminy stwierdził, że oszacowanie z kolei tych 50 tys. zł żeby utrzymać oddział nie 

wie skąd się wzięło, ponieważ patrząc na roczne wykonanie wydatków tylko bieżących na tę 

4 grupę przypada ok. 200 tys. zł rocznie, a nie 50 tys. zł. Być może 50 tys. zł to jest tylko 

kwestia kilku miesięcy, tj. tego roku od września do grudnia. Od września szykowane są 

zmiany w przepisach prawnych dotyczących wynagradzania nauczycieli, a więc kolejne 

obciążenia dla gmin z naszego budżetu. I jeszcze w sprawie zarzuconej nieznajomości 

finansowania - za dzieci uczęszczające do oddziałów przedszkolnych w szkole tak samo nie 

otrzymujemy subwencji. Subwencja jest udzielana na ucznia. Są na razie projekty, aby 

również subwencją objąć dzieci przedszkolne. 

 

Radny Paweł Lorens zwrócił się do Skarbnika Gminy, że „niestety ustawodawca tak 

postanowił, a nie inaczej odnośnie finansowania. My jako rodzice nie otchylaliśmy się od 

płatności i prawdopodobnie byśmy nawet więcej zapłacili, byle by nasze dziecko było 

bezpieczne, pojedzone, w pewnym miejscu. Wszyscy byliby zachwyceni.” 

Zwrócił się następnie do radnej Bernadety Folty: „Przepraszam bardzo, ale chyba zapomniała 

Pani, że mamy salę w Domu Ludowym i tam byłoby właściwie coś takiego zrobić”. 
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Co do przedszkola dodał, że dlatego powstało przedszkole, bo była potrzeba i wielu ludzi 

widziało tą potrzebę od początku. Dlaczego krzyki? – jak Pan Wójt powiedział. Krzyki są na 

początku, ale teraz proszę sobie wyobrazić jak część tych dzieci musi iść do szkoły i znowu 

będą krzyki. Udokumentowane jest to, że dziecko się lepiej wychowuje w przedszkolu razem 

z innymi dziećmi niż siedzi w domu w stosunku do rodziców, którzy nie pracują. Stwierdził, 

że „jeżeli tak regulamin mówi, to jest przykre i ja osobiście protestuję przeciwko takiemu 

czemuś”. 

Zwrócił się do Przewodniczącego Rady: „Czy pan sobie wyobraża dziecko 5-letnie, dostaje 

posiłek, już nie twierdzę jaki on jest (musi on jakieś wymagania spełniać) o 11-tej. Matka nie 

może go wybrać wcześniej niż o 15:30, w szkole jest świetlica z tego co pamiętam. Czy Pan 

zostawiłby dziecko przez tak długi okres bez jedzenia Panie Przewodniczący? Czy taka 

sytuacja miałaby miejsce? Ja bym tego nie zrobił osobiście. Zaangażował bym chyba trzecią 

ciotkę w pokoleniu, żeby takie sytuacji nie było, to tak żargonem”. Pan Przewodniczący się 

powołuje na małe dzieci, że czworo dzieci na jednego nauczyciela. Chyba to był jakiś okres 

chorobowy zdaje się, bo jednak dzieci chorują, tak mi się przynajmniej wydaje, bo moje 

chorują. 

 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że są to statystyki zapisanych dzieci.  

 

Sekretarz Gminy stwierdziła, że są to dane zapisane w protokole z sesji Rady Gminy z dnia 

31 października 2011 r.  

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak stwierdziła, że takie są statystyki w odniesieniu do 

zatrudnionych w przedszkolu. W skład wchodzi również konserwator, intendentka, pomoc 

kuchenna … wszyscy. 

 

Radny Paweł Lorens powiedział: „proszę się wyrażać dokładniej”. 

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak stwierdziła, że „wczoraj na Komisji Oświaty P. Kierownik  

biblioteki opisywała, jak trudna jest praca, jak dużo czasu pochłania zakup książek, oprawa, 

to może zaprośmy tu pracowników przedszkola, p. dyrektor, niech ona opisze swoją pracę, 

niech powie jak się pracuje nawet z 6-latkami, z którymi trzeba iść do toalety, a czasem nawet 

nakarmić”. Dodała, że w przedszkolu są też dzieci niepełnosprawne, które wymagają 

szczególnej opieki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnego Pawła Lorensa, że „tak się składa, że 

jego wnuk jest zapisany do oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej i tam będzie 

uczęszczał. Zapisany został jeszcze przed tą „awanturą”. Jakoś nikt się nie boi, że mu tam 

włos z głowy spadnie”. 

 

Głos zabrał rodzic dziecka – P. Barbara Szajna. Stwierdziła ona, że w zupełności popiera 

argumenty P. Pawła Lorensa. Chciała dodać, jeżeli dziecko otrzyma posiłek o 10:30 czy o 11-

tej, jedno dziecko jest w stanie zjeść tą kanapkę samo, ale drugie dziecko trzeba 

przypilnować, bo nie jest w stanie samo tej kanapki zjeść, gdyby miało zostać do godz. 15-tej. 

Na to chciała zwrócić uwagę, bo mówimy o małych dzieciach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że dzieci w szkole przecież mają opiekę.  

Wójt Gminy stwierdził, że dyskusja zupełnie zbacza. Na każdy argument będzie 

kontrargument. Myśli, że meritum sprawy zostało poruszone. Zostało omówione i pismo, 
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które nie chciał, aby było dyskutowane i sprawy finansowe. Proponuje jednak przejść do 

uchwały i podjąć ją. Komisja Rewizyjna zajmie się sprawą i zda sprawozdanie Radzie. 

 

Radny Paweł Lorens zwrócił się do Komisji Rewizyjnej o wzięcie pod uwagę wszystkich tych 

niejasności, wątpliwości rodziców. Jeżeli będzie potrzeba proszę się spotkać z tymi 

rodzicami, żeby wyjaśnić sprawę tego problemu. Opinie rodziców są takie, że szkoda, że na 

spotkaniu nie było przedstawicieli danych Komisji Rady. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do przedmówcy, zaznaczając, że nie był  na 

spotkaniu, ale zna relację ze spotkania i szkoda, że z problemu dzieci zrobił się wiec 

wyborczy. 

 

Radny Jan Omachel zapytał, czy większość rodziców deklaruje pobyt dziecka w przedszkolu 

do godz. 13-tej. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik odpowiedziała, że 29 rodziców deklaruje pobyt 

dziecka do godziny 13-tej. 

 

Radny Jan Omachel stwierdził, że nie ma kwestii wyżywienia w szkole, bo przecież na takiej 

samej zasadzie rodzice wybierają dziecko z przedszkola i nie wszyscy życzą sobie tego 

dodatkowego posiłku.  

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak zwróciła się do Wójta Gminy poruszając temat 12 dzieci, 

które są na liście rezerwowej, aby wziąć je pod uwagę. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że być może nikt nie będzie się odwoływał. On tego 

nie wie. Ale powiedział, że jest taka możliwość. Zostaną wzięte pod uwagę wszystkie 

przypadki w odwołaniach. Nawet 10-letnie dziecko może być w przedszkolu, ale musi mieć 

z poradni zaświadczenie. W przedszkolu funkcjonuje wczesne wspomaganie rozwoju dziecka. 

Jest opieka dla tych dzieci.  

 

P. Barbara Szajna powiedziała, że wypowiada się w imieniu rodziców, nie swoim. Na liście 

rezerwowej są dzieci, które chodziły cały rok i nadal chodzą do przedszkola, a od września 

2012 r. nie zostaną przyjęte. Poprosiła Wójta Gminy o ustosunkowanie się do tych dzieci, bo 

uważa, że jest to dla nich krzywdzące. Ona jako matka nie byłaby zadowolona, gdyby dziecko 

chodziło rok do przedszkola, teraz miałoby lukę, a za rok miałoby już obowiązek 

przedszkolny. Dziecko uczęszczające do przedszkola rozwija się, śpiewa piosenki, mówi 

wierszyki. W tym przedszkolu jest wspaniała edukacja, rozwój psychiczny, emocjonalny tych 

dzieci. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel powiedział przedmówczyni, że nie neguje tego co ona 

powiedziała. Natomiast rozmawiał już z nią i jej siostrą na ten temat i jego stanowisko 

pozostaje takie jakie było powiedziane. Jeżeli będą warunki zrobi wszystko, żeby dziecko 

było w przedszkolu. Po 30 kwietnia br. będzie miał kompletna wiedzę, będzie rozmawiał z 

P. Dyrektor . Być może problem się sam rozwiąże. Na razie problem dotyczy 12 osób i on to 

też rozumie. 

 

P. Bogusław Knap odnosząc się do poruszonej liczby dzieci na jednego nauczyciela – czworo 

dzieci na jednego nauczyciela, stwierdził, że ktoś musiał te osoby zatrudnić. W pewnym 
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sensie jest przerost formy nad treścią.  Zapytał, czy jedynym sposobem rozwiązania tego 

problemu, czyli rozwiązania z pewnymi osobami umów o pracę jest zamknięcie jednego 

oddziału czy też można zrobić to niezależnie. Osobiście uważa, że zbyt duża ilość etatów, 

która głównie generuje główne koszty utrzymania przedszkola jest bardzo zła. Można byłoby 

pewne etaty porozdzielać. Wg niego stanowisko np. konserwatora w przedszkolu jest wielkim 

nieporozumieniem, czy tez duża ilość sprzątaczek, choć wie, że zgodnie z pewnymi ustawami 

jest pewien przydział na metraż. Dodał, że chciałby, aby ten oddział jeszcze przetrwał. Chodzi 

tylko o ten rok. Uważa, że ten rok rozwiązał by sytuację. 

Stwierdził, Pan Przewodniczący wspomniał, że robi się w pewnym sensie kampania 

wyborcza, jednak on patrzy pod tym kątem, że ważne jest to żeby kierować się dobrem.  

Dobro jest jedno i w tym przypadku są to dzieci. Nie wie jak gmina jest w stanie właściwie 

rozporządzić pieniędzmi, bo niestety są to również jego pieniądze, jak każdego z nas. 

Dodał, że Pan, który mówił o finansach wspomniał o tym, że są dzieci spoza gminy. Tak 

nasze władze ustaliły, że jeżeli chodzi o nabór do przedszkoli nie ma rejonizacji, natomiast do 

szkół rejonizacja jest w pierwszej kolejności (mowa o szkołach podstawowych). Stwierdził, 

że  dużo wcześniej powinno być podjęte działanie o tym, aby tym rodzicom którzy dzisiaj się 

starają spoza powiedzieć, aby brali to pod uwagę, a nie na zasadzie dziś jest rekrutacja i dziś 

kończy się, dla was miejsca nie ma, szukajcie sobie gdzie chcecie, podczas kiedy rekrutacja w 

całym regionie się zakończyła. 

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak zwróciła się do Wójta Gminy, aby otworzyć jeszcze ten 

jeden oddział biorąc pod uwagę również dzieci spoza gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił przedmówczynię, aby podała chociaż jeden argument, 

dlaczego to jest dla nas dobre.  

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak stwierdziła, że przede wszystkim nie zapominajmy 

o dzieciach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że dla niego ważne jest zapewnienie miejsc 

w przedszkolu dla dzieci z naszej gminy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w innej gminie ten wójt powinien zabezpieczyć 

dzieciom przedszkole. W ubiegłym roku zgodził się na czwarty oddział i miało to być 

wyjątkowo. 

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak zwróciła uwagę że dla Pana Wójta ważny jest czynnik 

ekonomiczny. Jednak rodzic 5-latka powinien móc decydować, czy pójdzie do szkoły czy nie. 

A skoro rodzice 5-latków nie zdecydowali się, że ich dzieci pójdą do szkoły to znaczy, że te 

dzieci jeszcze nie są na to gotowe. 

 

Skarbnik Gminy – Grzegorz Prugar ustosunkował się do wypowiedzi P. Bogusława Knapa nt. 

przyjmowania dzieci spoza terenu gminy. Przedszkole działa w oparciu o przepisy prawne. 

W statucie jest pewien zapis, że pierwszeństwo mają dzieci z terenu naszej gminy. Statut 

reguluje działalność przedszkola. Za realizację postanowień w statucie odpowiada 

przedszkole. Natomiast patrząc z punktu widzenia finansów, stwierdził, że on też ma dobro 

dzieci jak najbardziej na myśli. Natomiast przyjmowanie tak dużej ilości dzieci spoza terenu 

naszej gminy generuje bardzo duże koszty, które obciążają wszystkich mieszkańców naszej 

gminy. Dodał, że o ile dzieci z terenu zasilą miejsca w szkole podstawowej i gimnazjum, tak 
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dzieci spoza terenu gminy wykorzystają niejako przedszkole na naszym terenie, ponieważ 

przykładowo wójtowie innych gmin nie są w stanie zapewnić przedszkola, a nawet likwidują 

przedszkola i dzieci takie nie przyjdą do naszych szkół i nie będą tworzyć dobrobytu naszej 

gminy ogólnie rozumianego.  

  

Radny Krzysztof Ronowski przedstawił się rodzicom, że jest Przewodniczącym Komisji 

Rewizyjnej. Stwierdził, że liczy na współpracę rodziców w realizacji uchwały skierowanej 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Pozostali radni nie zgłosili wniosków i uwag do projektu uchwały, w związku z powyższym 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

10 radnych: 

- „za” głosowało 10 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XV/ 122 /2012 

w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne 

przeprowadzenia kontroli (uchwała w załączeniu).  

 

Radny Edward Marszałek po usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego Rady opuścił 

obrady. Od tej chwili w sesji uczestniczyło 9 radnych. 

 

 

Ad. 15 

  W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu 

w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poinformował obecnych, że odbył 

z P. Wójtem wizytę u Starosty Krośnieńskiego w sprawie dróg powiatowych na terenie 

Gminy Krościenko Wyżne. Zostało przedstawione Staroście pismo z załączonymi 632 

podpisami mieszkańców. W efekcie Starosta samodzielnie dokonał przeglądu dróg 

powiatowych na terenie naszej gminy. Zgodnie z jego zapewnieniami w tym roku będzie 

wykonywane łatanie dziur. Natomiast co do remontu całościowego Powiat rozważy 

możliwość wystąpienia z wnioskiem pomocowym w ramach rządowego programu 

„Schetynówki” z 30% dofinansowaniem. Zaproponowaliśmy udział naszej gminy 

w wysokości 20% remontu tych dróg. 

 

Przewodniczący przedstawił pismo od NZOZ MEDICA-1 z dnia 21 marca 2012 r. dot. oferty 

na prowadzenie działalności w zakresie ochrony zdrowia na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne (kserokopia w załączeniu).  

 

Wójt Gminy dopowiedział, że jest to oferta w ramach NZOZ-u zabezpieczenia ochrony 

zdrowia w naszej gminie. 

 

Radny Paweł Lorens przedstawił zaproponował, aby pismo skierować na Radę Społeczną 

SPG ZOZ. Dobrze by było spotkać się z P. Dyrektor, przeanalizować ofertę i porozmawiać. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że można by było porozmawiać z P. Dyrektor ZOZ-

u co ona w swoich planach jeszcze przewiduje a co nie jesteśmy w stanie zabezpieczyć. 
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Wójt Gminy stwierdził, że czuje się zobowiązany do przeprowadzenia wstępnej rozmowy z 

P. Dyrektor ZOZ-u, po której zda relacje Radzie. 

 

Radny Krzysztof Ronowski stwierdził, że w Krościenku Wyżnym rehabilitacja byłaby 

potrzebna. Wobec ofert innych ośrodków, przed nami stoją pytania o rozwój naszej służby 

zdrowia. Zobaczymy jakie dokładnie plany rozwojowe będzie miała P. Dyrektor i jak będzie 

wyglądać ich realizacja. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec stwierdził, że próby przejęcia naszego ZOZ-u 

przedstawione przez Miejsce Piastowe spowodowały większą determinację P. Dyrektor i być 

może kolejne działania spowodują, że ta determinacja będzie jeszcze większa i te plany będą 

coraz bardziej konkretyzowane. Bo tak jak powiedział wcześniej w ostatnich latach można 

było obserwować pewną stagnację.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo z dnia 30 czerwca 2012 r. dot. stanowiska 

Rady Gminy w Birczy w sprawie podjęcia działań ustawodawczych celem wprowadzenia 

obowiązku znakowania psów i kotów oraz zabezpieczenia środków na ten cel w budżecie 

państwa (w załączeniu).  

 

Radny Jan Omachel – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

poinformował, że w ramach wolnych wniosków Komisja przegłosowała wniosek 

o zapewnienie dla wszystkich dzieci w wieku 3-5 lat ubiegających się o przyjęcie do 

przedszkola miejsca w Samorządowym Przedszkolu w Krościenku Wyżnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy jest to wniosek formalny do przegłosowania przez 

Radę Gminy. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty oraz radna Agnieszka Prugar Nowak odpowiedzieli, że tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że to nie Rada Gminy zapewnia miejsca. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaproponował doprecyzować wniosek (z określeniem źródła 

finansowania) do następnej sesji. Budżet na 2012 rok został przyjęty i zakłada od 1 września 

2012 r. 3 oddziały w przedszkolu. 

 

Sekretarz Gminy Alicja Fejkiel-Guzik stwierdziła, że nie rozumie. Jeśli chodzi o zapewnienie 

to gmina zapewnia miejsca w szkole w oddziale przedszkolnym i w przedszkolu. 

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak stwierdziła, że chodzi o przyjęcie 12 dzieci znajdujących się 

na liście rezerwowej do Samorządowego Przedszkola. 

 

Radny Jan Omachel zapytał, na ile oddziałów jest jest zakwalifikowany obiekt przedszkola 

(na 4 czy na 3) 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że budynek został przekazany w trwały zarząd 

Dyrektorowi przedszkola. Na podstawie przekazanych od Dyrektora przedszkola opinii 

(opinie sanitarne i inne dokumenty) wynika, że przedszkole było projektowane od zawsze na 

3 oddziały (kuchnia, piwnica, parter, przedszkole i 1 pomieszczenie magazynowe na 

poddaszu). Natomiast poddasze miało być wykorzystywane przez Urząd Gminy (w opinii 
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sanitarnej jest przez GOPS, natomiast w opisie technicznym jest podana dokładna 

powierzchnia i ilość pomieszczeń na poddaszu i 1 pomieszczenie dla przedszkola).  

 

Radny Paweł Lorens zapytał, czy przypominają sobie państwo jak było na początku przy 

naborze, ilość miejsc była mniejsza od chętnych. Dodał, że cały czas twierdzi, że na dole są 4 

pomieszczenia na oddziały. 1 pomieszczenie wykorzystywane jest na leżaki, jednak te leżaki 

można składać. To wszystko jest kwestia organizacji.  

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak zapytała o wywóz śmieci z ul. Północnej. Stwierdziła, że 

śmieci znikają o godz. 18-tej a nawet później. A umowa chyba zobowiązywała do wywozu do 

godz. 15-tej, ale to nie jest przestrzegane, dlatego prosi o wyciągnięcie konsekwencji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że rozmawiał już z wykonawcą. Umowa określa kary 

w przypadku z niewywiązywania się z obowiązków. Wykorzysta ten paragraf i będzie dążył, 

aby śmieci były szybciej wywożone. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w najbliższy poniedziałek, tj. 30 kwietnia br. 

będzie dodatkowa zbiórka odpadów niesegregowanych. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał, czy plan wywozu śmieci (co 2 tygodnie śmieci segregowane 

i co 2 tygodnie śmieci niesegregowane) jest to program, który ma określić potrzeby wywozu, 

czy tak jest już postanowione. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że to jest już postanowione. Musimy dążyć do 

tego, żeby ilość segregowanych i niesegregowanych odpadów miała zachowane pewne 

relacje. Już jest efekt, są coraz to mniejsze faktury. 

 

Radna Agnieszka Prugar-Nowak zapytała, czy są dzikie wysypiska na terenie gminy.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że wie o jednym wysypisku na ul. Grunwaldzkiej od 

strony lotniska. Był tam osobiście. Nie koniecznie sprawcami są nasi mieszkańcy. Dodał, że 

podejmie działania, aby wysypisko to zostało zlikwidowane. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że są jakieś efekty, nie twierdzi, że nie, sam nauczył się 

większej segregacji. Ponadto stwierdził, że okres letni jest uciążliwy jeżeli chodzi o odpady 

organiczne i zapytał o zbiórkę odpadów organicznych w okresie letnim. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że w okresie letnim w razie potrzeby zostanie 

zwiększona zbiórka odpadów niesegregowanych. 

 

Radny Krzysztof Ronowski zapytał o remont pobocza ul. Brzozowskiej przy przystanku. 

Zwrócił uwagę, że dziury są nieruszone. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że gmina wykonana te prace we własnym zakresie. 

 

Poinformował również, że po wizji lokalnej dróg powiatowych na terenie naszej gminy 

Starosty Krośnieńskiego jest zapewnienie wykonania chodnika przy przedszkolu. Zostało już 

skierowane pismo o przekazanie dokumentacji i kwoty 20 tys. zł na to zadanie.  

 



32 

 

Ad. 16 

 W ostatniej części posiedzenia wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XV Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

 

Małgorzata Wojtyczek-Skórka    

 

       PRZEWODNICZĄCY RADY 

          

                 mgr Antoni Dębiec 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


